
Zápis 
 

z jednání Rady Síně slávy české turistiky 
konané v Praze, na sekretariátu KČT, dne 7. 6. 2013 

 

Přítomni: J. Flíček, Z. Weigel, V. Šulc, J. Sládek, L. Adamec, Z. Jirásek, J. Zeman, V. Hieke 

Hosté: Dr. Stráský, Ing. Havelka, Ing. Nováček 

Omluveni:  M. Rotport, M. Svatošová, K. Punčochář 

 

Úvodní slovo Dr. Stráský 

Přivítal přítomné a vytyčil hlavní úkol jednání – zvolit předsedu a místopředsedu RSS, aby 

potřebná práce RSS pokračovala dále a vyhlásil diskuzi. 

 

1.   Předseda a místopředseda RSS 
 

Mgr. Flíček: S panem Moserem založili Radu Síně slávy a 10 let ji společně vedli. Těsně před 

koncem tohoto období František Moser zemřel a Mgr. Flíček také ukončí svou 

činnost v RSS. Za předsedu navrhuje někoho z Prahy. 

L. Adamec: Sám nemá ambice vést RSS, ale je ochoten vést administrativu RSS 

Mgr. Sládek: Představuje si mladého předsedu, sám nemá ambice na předsedu. Sám chce 

pracovat „do hloubky“ a nikoli „do šířky“. 

Ing. Havelka: Rada by měla systematicky „odhalovat“ nejstarší funkcionáře z počátků 

činnosti KČT z jednotlivých oblastí (krajů), což se nyní děje jen nahodile. RSS by si 

měla v oblastech vytvořit „tykadla“ pro získávání námětů na další osobnosti. Jako 

nejvhodnější osobu na předsedu vidí p. Sládka, který by RSS dával směr činnosti. 

Administrativu může zajistit ústřední sekretariát KČT (Ing. Nováček), sám této 

činnosti také rád pomůže. Dřívější člen RSS pan Brejška zpracoval seznam téměř 

400 významných členů KČT z nejstarších období. 

Z. Weigel: Sám vidí své zapojení v přípravách tisku tabulí, ani ne v administrativě a už vůbec 

ne v řízení RSS. 

Ing. Nováček: Na doplnění RSS pozval na jednání 6 nových zájemců, z toho se 3 omlouvají, 

nemohou se zúčastnit, ale v RSS chtějí pracovat. 

Mgr. Sládek: Navrhuje zvolit nyní jen dočasného předsedu RSS a do této funkce po volbách 

v roce 2014 zvolit někoho ze zkušených funkcionářů KČT. 

Ing. Havelka: Přiklání se k myšlence, že by předseda a místopředseda RSS pracovali do 

konference KČT 2014. 

 

Závěr: Na období do dubna 2014 bude RSS ČT obsazena takto: 

 předseda  Mgr. Jan Sládek 

 místopředseda  Doc. Ing. Miloslav Rotport (pokud odmítne, pak člen) 

 místopředseda  Ladislav Adamec 

 členové  Zdeněk Weigel 

    Mgr. Vladimír Šulc 

    Václav Hieke 

    Ing. Josef Zeman 

    Marie Svatošová 

    Karel Punčochář 

 spolupracující  Zdeněk Jirásek 

 



2.   Programová náplň RSS 
 

Mgr. Sládek: Do Síně slávy je nutno nejprve zařazovat významné členy KČT z nejstarších 

dob. V oblastech pracují vlastivědné sekce, které se zabývají také historií. Od těchto 

sekcí by měly přicházet návrhy osobností. Je zbytečné nutit oblasti k zakládání 

dalších sborů – rad síní slávy oblastí. 

Ing. Havelka: Pro zjišťování podrobností je nutné oslovovat spolupracovníky v oblastech, 

kteří o určité osobnosti zjistí podrobnosti o jejich životě v daném kraji. Tito 

spolupracovníci nemusí být členy RSS, ale mohou pracovat až na vyžádání. 

Dr. Stráský: RSS by měla být inspirativní, „zásobníkem jmen“ pro další zjišťování 

podrobností o historických osobnostech KČT a dále by měla schvalovat osobnosti, 

které budou uvedeny do Síně slávy. 

Ing. Havelka: Občas se ozývají školy a studenti, kteří chtějí témata pro své bakalářské a 

diplomové práce z oblasti historie KČT. Jednak tím mohou zjistit podrobnosti o 

jednotlivých osobnostech a také se může přitáhnout jejich zájem o tuto odbornou 

činnost v KČT a mohou RSS pomoci. 

V. Hieke: Na jejich území (v Krásné Lípě) působil KČT jen krátce po 2. světové válce, dříve 

zde působil německý turistický spolek, který byl velmi aktivní a měl významného 

předsedu. 

Ing. Havelka: KČT má zájem zjišťovat historii všech turistických spolků na území ČR a 

oslavit např. pamětní deskou všechny nejvýznamnější osobnosti.  

 Na další schůzi RSS přinese Brejškův seznam 400 turistických osobností. 

 

 

Mgr. Sládek: Navrhuje další termín schůze RSS ve středu 10. 7. 2013 dopoledne na 

Švabinského chatě na Kozlově u České Třebové (z České Třebové je možnost 

autobusové dopravy). 

 

Na závěr poděkoval Dr. Stráský všem za účast a Mgr. Flíček poděkoval dosavadním členům 

RSS a předal materiály o Ivančicích. 


